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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele din industria de Apărare se pregătesc să picheteze Guvernul 
Sindicatele din industria de Apărare din cadrul CNS Cartel ALFA şi BNS vor picheta pe 15 şi 16 mai, în Piaţa 
Victoriei, faţă de problemele cu care domeniul se confruntă, cum ar fi deficitul de personal şi lipsa investiţiilor. 
Marţi şi miercuri, sindicaliştii din industria de Apărare vor picheta sediul Guvernului, fiind nemulţumiţi de 
nerespectarea angajamentelor luate de Executiv faţă de acest domeniu. 
"Legea 232/2016, privind industria naţională de apărare, prevede nişte facilităţi de care beneficiază filialele din 
această industrie. Astfel, la fiecare început de an trebuie să se emită o Hotărâre de Guvern prin care se alocă 
fondurile necesare menţinerii specialiştilor în sector. Este o problemă majoră de securitate păstrarea personalului 
calificat din domeniu. Astfel, aceşti oameni se orientează către alte sectoare care au nevoie de specialişti. De 
asemenea, este urgentă găsirea unor soluţii de salarizare decentă pentru atragerea tinerilor în acest domeniu, 
ceea ce ar duce la o majorare a producţiei şi la un câştig mai mare pentru bugetul de stat", reiese dintr-un 
comunicat de presă transmis de Sindicatul CNS Cartel Alfa. 
Sindicaliştii susţin că nu s-a realizat o planificare a minimului de investiţii care ar putea să ajute societăţile din 
industria de apărare în dezvoltarea relaţiilor comerciale, astfel încât societăţile româneşti să poată intra în 
competiţia de pe piaţa mondială. 
De asemenea, CNS Cartel Alfa cere ca aceste societăţi comerciale să fie transformate în agenţii naţionale, aşa cum 
prevede Uniunea Europeană, astfel încât ele să nu funcţioneze după principiile concurenţei în materie pe piaţa 
liberă, ci după o strategie naţională în domeniu. 
"Modificarea legii offset-ului, pentru impunerea obligativităţii ca un procent din contractele de achiziţie de 
tehnică militară să fie investite în economia Românească, astfel încât să se asigure ca din totalul de 2% din PIB o 
parte să rămână în ţară şi să ajute la dezvoltarea industriei de profil autohtone. In contextul în care guvernul 
actual, partidele politice care îl susţin, cât şi cel anterior susţin că sectorul de apărare reprezintă o prioritate, 
cerem ca acest lucru să se concretizeze în respectarea angajamentelor şi rezolvarea de urgenţă a problemelor 
semnalate", se mai artă în comunicatul sindicatului. 
(Sursa: Romaniatv.net) 
 

 Viorica Dăncilă, invitată OFICIAL la consultări la Cotroceni pe tema relocării ambasadei României din Israel, 
după disputa privind chemarea doar a ministrului de Externe/ Premierul CONFIRMĂ participarea 
Preşedintele Klaus Iohannis o invită pentru ziua de marţi pe Viorica Dăncilă la consultări la Palatul Cotroceni, tema 
fiind relocarea ambasadei din Israel la Ierusalim. Premierul Viorica Dăncilă a confirmat, luni, pentru MEDIAFAX că 
va onora invitaţia preşedintelui Klaus Iohannis de a discuta probleme de politică externă, marţi, la Palatul 
Cotroceni. 
Premierul Viorica Dăncilă a confirmat, pentru MEDIAFAX, că va merge, marţi la Palatul Cotroceni după ce şeful 
statului a făcut o invitaţie pentru ora 11.00. 
Ulterior, Executivul a transmis un comunicat de presă în care confirmă participarea la Cotroceni a premierului. 
"Am primit invitaţia dumneavoastră la consultări pe teme de actualitate de politică externă, respectiv recentele 
evoluţii din Orientul Mijlociu şi relaţiile bilaterale ale României cu Statul Israel. Pe această cale, confirm 
participarea", anunţă Guvernul. 

 
În invitaţie se arată că: "având în vedere opiniile exprimate de Guvern în legătură cu evoluţii recente din politica 
externă, în temeiul dispoziţiilor art. 86 din Constituţie, vă invit pentru consultări în data de 15 mai a.c., ora 11:00, 
la Palatul Cotroceni. Consultările vizează clarificarea unor aspecte ce ţin de politica externă a României, inclusiv 
problematica relocării ambasadei României din statul Israel, care constituie probleme urgente şi de importanţă 
deosebită". 
Totodată, în document se precizează că la întâlnire premierul poate fi însoţit şi de miniştrii de resort. 
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Invitaţia vine în contextul în care preşedintele Klaus Iohannis l-a convocat pentru ziua de marţi pe ministrul de 
Externe Teodor Meleşcanu la Cotroceni, însă ulterior a apărut public informaţia că ministrul nu ar mai fi acceptat 
să onoreze invitaţia. 
Decizia ar fi venit după ce premierul Viorica Dăncilă, dar şi preşedinţii Camerei Deputaţilor şi al Senatului, au 
criticat invitarea ministrului de Externe, pe motiv că premierul a fost "sărit". 
"Sper să am o discuţie cu domnul preşedinte. Domnul preşedinte, dacă vrea să mearga un ministru la Cotroceni, 
trebuie să vorbească cu prim-ministrul, aşa e normal. Dânsul hotărăşte dacă trebuie să sune sau nu. Într-un 
guvern, ca să chemi un ministru trebuie să vorbeşti cu prim-ministrul şi această reguţă trebuie respectată de toată 
lumea. Dacă vrea să meargă un ministru la Cotroceni, preşedintele trebuie să sune. Domnul Meleşescanu a vorbit 
cu mine şi, dacă îşi va da acordul prim-ministrul, va merge. Nu pot să-mi dau acordul pentru ceva în care nu sunt 
întrebată", a declarat Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Declaraţia Unică fiscală | Formularul 112, publicat în Monitorul Oficial. Cum se completează şi ce schimbări 
aduce | DOCUMENT 
Ordinul Nr. 1931/1615/598/2018 din 26 aprilie 2018 pentru aprobarea modelului, conţinutului, modalităţii de 
depunere şi de gestionare a Declaraţiei privind obligaţiile de plată a contribuţiilor sociale, impozitului pe venit şi 
evidenţa nominală a persoanelor asigurate a apărut în Monitorul Oficial. 
Formularul 112 „Declaraţie privind obligaţiile de plată a contribuţiilor sociale, impozitului pe venit şi evidenţa 
nominală a persoanelor asigurate”, conţine şi anexele nr. 1.1 „Anexa angajator” şi nr. 1.2 „Anexa asigurat”. 
Formularul 112 „este o declaraţie de impunere în sensul art. 1 pct. 18 din Legea nr. 207/2015 privind Codul de 
procedură fiscală, cu modificările şi completările ulterioare”, ceea ce înseamnă că - aşa cum au avertizat anterior 
consultanţii fiscali - documentul are putere de titlu executoriu, deci contribuabilii restanţieri vor putea fi vizaţi mai 
rapid de o eventuală executare silită. 
Potrivit noului normativ, „persoanele fizice şi juridice care au calitatea de angajatori sau sunt asimilate acestora, 
instituţiile şi persoanele fizice prevăzute la art. 68^1 alin. (2), art. 72 alin. (2), art. 84 alin. (8), art. 125 alin. (8) - (9), 
art. 147 alin. (1), (12) şi (13), art. 151 alin. (5) şi (6), art. 169 alin. (1), art. 174 alin. (5) şi (6), art. 220 alin. (1) şi (2) şi 
art. 220^7 din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal au obligaţia depunerii declaraţiei prin mijloace electronice 
de transmitere la distanţă”. 
De asemenea, „caracteristicile de editare, modul de difuzare, de utilizare şi păstrare a formularului 112 sunt 
stabilite în anexa nr. 7 la prezentul ordin”, iar Anexele nr. 1 - 7 „fac parte integrantă din prezentul ordin”. 
„Direcţiile de specialitate şi structurile subordonate din cadrul Ministerului Finanţelor Publice, Agenţiei Naţionale 
de Administrare Fiscală, Ministerului Sănătăţii, precum şi direcţiile de specialitate şi structurile subordonate sau 
cele care funcţionează sub autoritatea Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale vor duce la îndeplinire prevederile 
prezentului ordin”, se mai stabileşte prin normativul citat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia specială condusă de Florin Iordache începe marţi să voteze modificările la Codul Penal 
Comisia specială pentru legile justiţiei va începe, marţi, să voteze modificările la Codul Penal, printre 
amendamente regăsindu-se cel care prevede că reţinerea pe motive netemeinice se pedepseşte cu închisoarea, 
iar pedepsele până la trei ani se execută la domiciliu. 
"Începem cu votul pe Codul penal. După ce terminăm Codul Penal, îl începem pe cel de Procedură Civilă. Întâi vor 
fi discuţii pe Codul de Procedură Civilă, care are zece articole şi îl terminăm în şedinţa de miercuri, dar Codul Penal 
va dura, marţi, joi, vineri sau cât durează votul, pentru că sunt multe articole", a declarat, duminică, pentru 
MEDIAFAX, preşedintele Comisiei special pentru legile justiţiei, deputatul PSD Florin Iordache. 
La Comisia specială pentru legile justiţiei au fost depuse peste 100 de amendamente proiectul de modificare a 
Codurilor Penale, aceste propuneri venind din partea parlamentarilor PSD, ALDE şi UDMR. 
Un amendament depus la comisia condusă de Florin Iordache şi care va fi votat marţi este cel care prevede că 
procesul de confiscare extinsă se poate aplica “numai dacă există probe certe că bunurile respective provin din 
activităţi infracţionale". 
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De asemenea, conform altui amendament depus de social-democratul Eugen Nicolicea, "cei care divulgă «date 
privind desfăşurarea urmăririi penale, de natură a afecta imaginea publică a celor cercetaţi, a induce în opinia 
publică ideea vinovăţiei lor sau a zdruncina în orice fel prezumţia de nevinovăţie» să fie pedepsiţi cu închisoare de 
la şase luni la doi ani sau cu amendă". 
Nicolicea mai propune ca "reţinerea sau arestarea unei persoane pe motive vădit netemeinice şi esenţial nelegale, 
se pedepseşte cu închisoare de la trei luni la un an sau amendă, precum şi cu interzicerea dreptului de a ocupa o 
funcţie publică. Cu pedeapsa prevăzută la alin. (3) se sancţionează şi expunerea publică a unei persoane reţinute, 
arestate sau condamnate în posturi infamate care îi pot leza demnitatea şi aduce atingere imaginii sale publice". 
Eugen Nicolicea a mai cerut ca sistemul judiciar să aibă o definire clară, argumentând că este nevoie de o definiţie 
a acestuia pentru a se şti dacă este sau nu independent. Mai mult, deputatul PSD spune că nici pericolul pentru 
ordine publică nu are o definiţie exactă. 
Deputatul PSD, Cătălin Rădulescu, propune ca pedepsele cu închisoarea de până la 3 ani, cu excepţia infracţiunilor 
comise cu violenţă, să se execute la domiciliu. În plus, pedepse cu închisoarea la domiciliu se aplică şi în cazul 
persoanelor condamnate la pedeapsa cu închisoarea peste trei ani, doar cu vârsta de cel puţin 60 de ani a celor 
care suferă de boli grave sau incurabile stabilite prin lege, a mamelor cu copii şi a gravidelor, cu excepţia 
persoanelor care au săvâşit infracţiuni cu violenţă. 
Rădulescu mai vrea ca prin "consecinţe deosebit de grave" să se înţeleagă o pagubă materială mai mare de patru 
milioane lei, faţă de două milioane lei cât este în prezent în lege, iar pedeapsa la darea de mită să scadă şi să fie 
închisoarea de la şase luni la cinci ani, faţă de doi la şapte ani. 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a anunţat, pe 11 mai, că nu va susţine amendamentele din proiectul de 
modificare a Codului Penal care vizează introducerea infracţiunilor de ,"rea-credinţă" şi "gravă neglijenţă" sau alte 
incriminări care aduc atingere independenţei justiţiei. 
Printre aspectele discutate, într-una dintre şedinţele Comisiei speciale au fost şi mărturia mincinoasă, favorizarea 
infractorului, compromiterea intereselor justiţiei, abuzul în serviciu, predarea, primirea ori acceptarea de 
promisiuni de bani sau alte foloase, existând mai multe variante de propuneri. 
CSM reaminteşte că pe rolul Comisiei speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, 
unificarea şi asigurarea stabilităţii legislative în domeniul justiţiei se află, în procedură parlamentară, proiectul de 
Lege privind modificarea şi completarea Legii nr. 286/2009 privind Codul Penal. Totodată, membrii CSM mai 
precizează că vor continua demersurile instituţionale pentru un cadru normativ care să asigure respectarea 
drepturilor şi libertăţilor fundamentale, dar şi realizarea unei justiţii eficiente, bazată pe "proceduri predictibile". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Trei proiecte de modificare a legilor Justiţiei, adoptate tacit de Camera Deputaților 
Trei propuneri legislative de modificare a legilor Justiţiei, iniţiate de deputatul PSD Cătălin Rădulescu, au 
depăşit termenul de dezbatere, fiind considerate adoptate tacit de Camera Deputaţilor, scrie Agerpres. 
Deputatul USR Stelian Ion a atras atenția, luni, că aceste proiecte conţin „prevederi foarte grave”. 
Din punct de vedere procedural, adoptarea tacită a acestor proiecte urmează să fie citită în plenul Camerei 
Deputaţilor pentru a fi trimise la Senat, care este for decizional. Termenul limită de dezbatere pentru aceste trei 
proiecte a fost 7 mai. 
Una dintre iniţiativele legislative vizează modificarea legii privind organizarea judiciară şi prevede că apelul la 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie soluţionat de completul de 5 judecători nu va putea fi declarat decât în favoarea 
inculpaţilor. 
„Completele de 5 judecători soluţionează apelurile şi cererile în cauzele judecate în prima instanţă de Secţia 
penală a ÎCCJ şi judecă şi alte cauze date în competenţa lor prin lege, precum şi ca instanţă disciplinară. Apelul 
nu poate fi declarat decât în favoarea inculpatului”, se precizează în proiect. 
 
O altă propunere legislativă care trece tacit modifică legea privind Consiliul Superior al Magistraturii şi prevede 
că „inspectorii din cadrul Inspecţiei Judiciare sunt numiţi în funcţie de inspectorul-şef în urma unui concurs, 
pentru un mandat de 9 ani, dintre judecătorii şi procurorii care au o vechime de cel puţin 12 ani în magistratură, 
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care au cel puţin grad de curte de apel sau parchet de pe lângă curte de apel şi au avut calificativul 'foarte bine' 
în ultimele trei evaluări”. 
Cea de-a treia propunere legislativă se referă la modificarea Statutului judecătorilor şi procurorilor şi vizează 
introducerea Senatului în procedura de numire a procurorilor de rang înalt, în locul preşedintelui României. 
„Preşedintele, vicepreşedintele şi preşedinţii de secţii ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie sunt numiţi de către 
Senatul României, la propunerea ministrului Justiţiei, cu avizul Consiliului Superior al Magistraturii, dintre 
judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care au funcţionat la această instanţă cel puţin 5 ani, desemnaţi de 
Adunarea Generală a Judecătorilor de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. Revocarea din funcţie a 
preşedintelui, a vicepreşedintelui sau a preşedinţilor de secţii ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie se face de 
către Senatul României, la propunerea ministrului Justiţiei, cu avizul Consiliului Superior al Magistraturii”, 
prevede proiectul. 
De asemenea, „procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte, prim-adjunctul şi adjunctul acestuia, 
procurorul general al Parchetului Naţional Anticorupţie, adjuncţii acestuia, procurorii şefi de secţie ai acestor 
parchete, precum şi procurorul şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 
Terorism şi adjuncţii acestora sunt numiţi de Senatul României, la propunerea ministrului Justiţiei, cu avizul CSM, 
dintre procurorii care au o vechime minimă de 16 ani în funcţia de judecător sau procuror pentru procurorii 
generali şi procurorii şefi şi o vechime de 14 ani în funcţia de judecător sau procuror pentru adjuncţii acestora şi 
procurorii şefi de secţie, pe o perioadă de 4 ani, fără posibilitatea reînvestirii", mai prevede textul, precizându-se 
că revocarea acestora se face tot de către Senat, la propunerea ministrului Justiţiei, cu avizul CSM. 
USR: „Chestiuni foarte grave sunt puse pe sub uşă” 
Deputatul USR Stelian Ion a atras atenţia, luni, în plenul Camerei, că aceste proiecte importante, care conţin 
„prevederi foarte grave”, au fost trecute tacit, fiind „puse pe sub uşă”. 
„Pe ordinea de zi figurează 3 proiecte ale Justiţiei, altele decât cele discutate în Comisia specială. Din păcate, 
Biroul permanent nu a avut grijă de această chestiune şi a trimis aceste proiecte Comisiei juridice în condiţiile în 
care Comisia specială era sesizată în fond. Ele nu au fost discutate şi au trecut tacit de Camera Deputaţilor şi 
conţin prevederi foarte grave. (...) Chestiuni foarte grave sunt puse pe sub uşă”, a spus Stelian Ion.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Carmen Dan va fi audiată în Comisia de Apărare din Senat. Ministrul de Interne, explicaţii despre cazurile de 
violenţă din ultima perioadă, situaţia angajărilor din sistem, dar şi despre episodul „Microfonul" 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, va fi audiată, marţi, în Comisia de Apărare şi ordine publică din Senat pentru a 
da explicaţii cu privire la cazurile de violenţă din ultima perioadă, situaţia angajărilor din sistem, dar şi despre 
episodul „Microfonul". 
Membrii Comisiei de Apărare din Senat au aprobat, în şedinţa de miercuri, cu majoritate de voturi, solicitarea PNL 
de audiere a ministrului Carmen Dan pentru a da explicaţii cu privire la la seria de infracţiuni grave, cu violenţă, cu 
care s-a confruntat România in ultimele luni. 
"Partidul Naţional Liberal consideră că siguranţa cetăţenilor si ordinea publica au fost puse în pericol de setul de 
măsuri inconştiente pe care le-a luat actualul Guvern PSD-ALDE, ale căror efect îl putem constata astăzi, după ce 
aproximativ 8000 de persoane, specialisti cu experienta, au părăsit Ministerul Afacerilor Interne. Ministrul 
Carmen Dan va trebui să răspundă si cu privire la afirmatiile si promisiunile facute in luna februarie în plenul 
Camerei Deputatilor, invitata de catre PNL la Ora Guvernului, contrazise de infractiunile din ultima perioada. 
Doamna Carmen Dan va trebui, de asemenea, să explice de ce nici pana astazi nu a luat măsurile care se 
impuneau pentru a rezolva lipsa de personal si disfunctionalitatile din activitatea ministerului", a transmis Marcel 
Vela printr-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
De asemenea, în cadrul audierilor Carmen Dan va trebui să dea explicaţii şi despre episodul "microfonul" din priză. 
Dosarul deschis după ce ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a acuzat că a găsit un microfon în locuinţă a 
fost închis, vineri, 4 mai, de procurorii de la Parchetul General. 
Carmen Dan a depus, la sfârşitul anului 2017, o plângere la Parchetul General care a deschis un dosar penal 
pentru violare de domiciliu, după ce ministrul a găsit în casa sa un dispozitiv de ascultare ascuns într-o priză. 
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“Am văzut concluziile anchetatorilor. Nu comentez decizia procurorilor. Mi s-a părut o anchetă serioasă”, a spus 
Carmen Dan pe 7 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DNA, mișcare de ULTIMĂ ORĂ - Sechestru pe averea lui Sevil Shhaideh 
DNA pune sechestru pe averea lui Sevil Shhaideh, urmărită penal pentru abuz în serviciu cu consecinţe deosebit 
de grave în dosarul Belina, anunță Digi24. 
Direcţia Naţională Anticorupţie (DNA) a anunţat în data de 25 aprilie că a fost începută urmărirea penală a fostului 
vicepremier Sevil Shhaideh, în prezent consilier al premierului Viorica Dăncilă, pentru abuz în serviciu cu 
consecinţe deosebit de grave, în dosarul "Belina".  DNA a extins ancheta şi faţă de Adrian Gâdea, fostul preşedinte 
al CJ Teleorman, prejudiciul estimat de procurori fiind de peste trei milioane de lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul Justiţiei: În tot sistemul sunt unii deţinuţi care sunt folosiţi la servicii complementare 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, că în tot sistemul sunt unii deţinuţi care sunt folosiţi la servicii 
complementare, acest lucru nefiind o noutate. 
"Nu confundaţi politicul cu juridicul şi nu confundaţi comportamentul sindical cu comportamentul loial, legal, 
constituţional. Există un program de relocare a deţinuţilor, eu am cerut directorului ANP să echilibreze 
supraaglomerarea carcerală pentru că, în unele penitenciare erau 182%, iar altele... Şi atunci am cerut să se 
echilibreze. În tot sistemul sunt deţinuţi care lucrează în penitenciar, alţii în afara penitenciarului, supravegheaţi, 
nesupravegheaţi, în tot sistemul sunt unii deţinuţi care sunt folosiţi la servicii complementare, încât nu este o 
noutate şi rugămintea mea, când daţi drumul la informaţii din astea, să nu zic alarmiste, întrebaţi şi Ministerul 
Justiţiei", a declarat, luni, Tudorel Toader. 
Sindicaliştii din cadrul Penitenciarului de Maximă Siguranţă Iaşi au adresat duminică o scrisoare deschisă 
ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, în care arată că se folosesc ilegal deţinuţii pentru paza unităţii. 
Angajaţii Penitenciarului Iaşi au susţinut duminică, în scrisoarea deschisă adresată lui Tudorel Toader, că sunt 
necesare fonduri şi că transferul de personal trebuie să înceteze, activitatea instituţiei fiind pusă în pericol. 
„De-a lungul timpului, în Penitenciarul Iaşi s-a investit considerabil, chiar dacă, recent, a fost nevoie ca deţinuţii 
din Corpul A să fie mutaţi, deoarece acesta nu mai prezenta siguranţă. E nevoie ca aceste investiţii să continue şi 
penitenciarul să fie adus la standarde europene. Deşi folosim ilegal deţinuţi pentru paza penitenciarului, avem mii 
de ore suplimentare şi de zile de concediu de recuperat, s-a decis detaşarea unor angajaţi la alt penitenciar, 
motivat de faptul că prin evacuarea unui număr de deţinuţi raportul deţinuţi-personal s-a modificat. E nevoie ca 
detaşările la penitenciare din zonă să înceteze în favoarea angajării de personal!”, a afirmat preşedintele 
Sindicatului din Penitenciarul Iaşi, Dorin Şcarlii. 
Acesta a adăugat că, recent, sub patronajul Instituţiei Prefectului, a fost propusă desfiinţarea penitenciarului şi 
construirea unor parcuri şi parcări în locul acestuia, deşi fondul problemelor din penitenciare este constituit de 
lipsa de locuri de cazare pentru deţinuţi. 
„Problema de la Penitenciarul Iaşi este similară în toate penitenciarele conduse prin împuterniciţi şi lipsite de 
resurse. Starea de incertitudine trebuie să înceteze. Ne exprimăm speranţa că situaţia actuală este una 
trecătoare, chiar dacă va dura câţiva ani până când capacitatea de detenţie va reveni la parametrii anteriori 
evacuării pomenite, iar personalul Penitenciarului Iaşi nu va mai fi silit să facă «naveta» în alte localităţi. Asta, 
evident, dacă, între timp, nu se decide politic vânzarea unităţii. Vă rugăm, deci, să vă exprimaţi public opţiunea în 
ceea ce priveşte viitorul Penitenciarului Iaşi”, a încheiat Dorin Şcarlii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis a contestat la CCR 15 legi în patru luni și jumătate 
Preşedintele a transmis la Curtea Constituţională nu mai puţin de 15 sesizări de la începutul anului şi până acum. 
Cele mai controversate sunt proiectele care vizează Justiţia. 
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Legea de funcţionare a Consiliului Superior al Magistraturii şi Legea privind organizarea Judiciară fac parte din 
pachetul de legi privind justiția pentru care Iohannis a sesizat CCR. Președintele a anunțat că va contesta toate 
cele trei legi la CCR. 
Înfiinţarea Companiei Naţionale de Administrare a Infrastructurii Rutiere prin reorganizarea CNADNR a fost şi ea 
contestată de şeful statului. Judecătorii Curţii Constituţionale vor trebui să verifice şi legea de susţinere a 
crescătorilor de porci. 
Preşedintele nu e de acord nici cu legea care trece Monitorul Oficial din subordinea Guvernului în cea a Camerei 
Deputaţilor. 
Pe masa celor 9 judecători constituționali au mai ajuns statutul aleșilor locali, statutul funcţionarului public 
parlamentar, dar şi actul normativ care vizează Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în 
Comunicaţi - Ancom. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dragnea, atacuri în rafală la adresa lui Klaus Iohannis: Ameninţarea explicită la adresa premierului, făcută în 
stil mafiot/ Nu există funcţia de ”tătuc” 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că ”ameninţarea explicită” a preşedintelui Klaus Iohannis la 
adresa premierului Viorica Dăncilă este făcută ”în stil mafiot”. Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, i-a transmis, luni, 
preşedintelui Klaus Iohannis, referindu-se la poziţia României faţă de declaraţia UE de condamnare a mutării 
Ambasadei SUA la Ierusalim, că nu există funcţia de ”tătuc”, afirmând că epoca Iohannis e mai rea decât epoca 
Băsescu. 
”În legătură cu ameninţarea explicită a preşedintelui Iohannis la adresa primului-ministru, după părerea noastră 
este făcută într-un stil mafiot, în sensul că ar face bine să facă ce i se spune. Astfel de expresii şi ameninţări le-am 
văzut prin filme”, a spus Liviu Dragnea după şedinţa BPN al PSD. 
Întrebat dacă a mai vorbit cu premierul Viorica Dăncilă pe marginea subiectului legat de demisie, preşedintele 
Klaus Iohannis a spus, sâmbătă, la Blaj, că nu a mai discutat despre acest subiect şi i-a făcut o sugestie prim-
ministrului. 
"Nu am mai discutat aceste chestiuni şi cred că ar face bine să facă ce i se spune", a răspuns Klaus Iohannis. 

 
”Ministerul de Externe are atribuţii foarte clare. Ministrul de Externe trimite propuneri de mandat şi dă sarcini 
repretanţilor diplomatici ai României. Toţi am sperat că epoca Băsescu s-a terminat. Se pare că epoca Iohannis e 
mai rea decât epoca Băsescu. Nu există în România în Constituţie funcţia de 'tătuc'. Există funcţia de preşedinte, 
cu nişte atribuţii clare, cu limite clare în Constituţie. Noi nu putem să stăm indiferenţi să vedem că nişte aventuri 
generate de interesele altora pot pune România într-o situaţie de confruntare cu Statele Unite. Eu nu accept aşa 
ceva şi voi face tot ce-mi stă în putinţă legal, constituţional şi politic să prevenim o astfel de atitudine şi poziţie”, a 
declarat Liviu Dragnea, întrebat cine a dat mandat reprezentantul României la Bruxelles în privinţa declaraţiei 
comune a Uniunii Europene cu privire la mutarea ambasadelor unor state membre de la Tel Aviv la Ierusalim. 
El a mai spus că poziţia României a fost de susţinere în continuare a procesului de pace, de susţinere şi de 
stimulare a continuării negocierilor. 
”Unde, cu cine s-a consultat preşedintele Iohannis, cu cine s-au consultat cei cu epoleţi, care activează la diverse 
siteuri sau publicaţii, să considere şi să decidă că interesul României este să iasă public şi să condamne o acţiune a 
Statelor Unite. Aici trebuie să vină explicaţii foarte clare, în condiţiile în care noi suntem membri NATO, în condiţiile 
în care pentru noi acţiunile de dezvoltare a înzestrării armatei, de dezvoltare a industriei de apărare, de dezvoltare 
a parteneriatului strategic cu SUA, de poziţie geografică foarte aproape de Rusia, să ne explice de ce România 
trebuie să aibă o acţiune de condamnare a principalului şi puternicului aliat strategic, SUA. Când vom avea aceste 
explicaţii asumate clar, explicate clar, nu după ureche, atunci putem discuta. Ca România să fie aruncată într-o 
dispută cu SUA, eu nu sunt de acord”, a adăugat preşedintele PSD. 
MAE a anunţat sâmbătă că propunerea Serviciului European de Acţiune Externă de adoptare a unei declaraţii 
comune a Uniunii Europene cu privire la mutarea ambasadelor unor state membre de la Tel Aviv la Ierusalim, 
printre care şi România este una lipsită de echilibru, cu accent doar pe un element. 
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"Ţinând cont de contextul regional deosebit de complicat şi în urma unei analize complexe a textului propus 
aprobării statelor membre de către Serviciul European de Acţiune Externă, la nivelul MAE s-a considerat că textul 
este unul lipsit de echilibru, prin punerea accentului pe un singur element, respectiv mutarea reprezentanţelor 
diplomatice europene în Israel la Ierusalim. Menţionăm, de asemenea, că poziţii similare au fost adoptate şi de 
alte state membre UE, Ungaria şi Cehia. În urma procesului de analiză desfăşurat la nivelul SEAE, s-a convenit 
transmiterea unei declaraţii în numele Înaltului Reprezentant Federica Mogherini", a precizat Ministerul Afacerilor 
Externe, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Autoritatea Palestiniană a condamnat, sâmbătă, poziţia adoptată de România, Cehia şi Ungaria, care au au blocat 
planurile de adoptare a unei declaraţii comune a Uniunii Europene prin care se condamna mutarea Ambasadei 
SUA de la Tel Aviv la Ierusalim, relatează agenţia Wafa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ludovic Orban s-a întâlnit cu Angela Merkel și au discutat despre respectarea statului de drept în România 
Președintele PNL, Ludovic Orban, s-a întâlnit luni, la Berlin, cu președintele Uniunii Creștin-Democrate (CDU) din 
Germania, cancelarul Angela Merkel, cu care a discutat, printre altele, și despre evoluțiile privind respectarea 
statului de drept în România. 
 
Orban, aflat într-o vizită în Germania, a avut luni o întrevedere cu cancelarul Angela Merkel, în cadrul căreia lidera 
CDU și-a "exprimat sprijinul pentru Partidul Naţional Liberal ca partener apropiat în cadrul PPE (Partidul Popular 
European, n.r.), fiind agreate principalele modalități de colaborare în ceea ce privește subiectele de pe agenda 
europeană", se precizează pe pagina de Facebook a PNL. 
 
Potrivit sursei citate, cei doi lideri politici au purtat discuţii privind aspecte legate de strategia PPE în vederea 
alegerilor europarlamentare din 2019, dar şi "despre evoluțiile privind respectarea statului de drept în România". 
 
"Germania este un partener important al României, politic, dar mai ales comercial, iar relaţiile economice trebuie 
dezvoltate în continuare prin încurajarea investiţiilor germane în ţara noastră. Partidul Naţional Liberal este și 
rămâne cel mai important partid de pe scena politică românească atașat valorilor europene, care apară și susține 
întărirea rolului României în cadrul UE", se afirmă în mesajul difuzat de PNL. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Americanii nu impun Romaniei mutarea ambasadei la Ierusalim, dar vor concentrare absoluta pe inlaturarea 
coruptiei 
Elisabeth Millard, asistentul-adjunct al lui Steve Mitchell, seful Biroului Secretariatului de Stat pentru Afaceri in 
zona Europa si Eurasia, se afla intr-o vizita in Romania si Bulgaria. 
 
Este prima de acest fel la Bucuresti a oficialului american si reprezinta primul pas diplomatic facut de noul sef al 
Departamentului de Stat Mike Pompeo in ce priveste relatia cu tara noastra. 
 
Doamna Millard este un diplomat de cariera cu o experienta de 25 de ani in cadrul Departamentului de Stat. 
Printre alte functii pe care le-a detinut de-a lungul timpului se numara cea de ambasador in Tadjikistan in 
perioada 2016-2017, a lucrat in Kazahstan, Maroc, Nepal, India, Danemarca si Cehia. 
 
In aceste zile s-a intalnit cu oficiali ai Guvernului, ai institutiei prezidentiale, cu experti in politici publice si 
reprezentanti ai societatii civile. A facut si o vizita la baza militara de la Mihail Kogalniceanu unde a purtat discutii 
cu ofiteri din trupele americane si cele romane care desfasoara exercitii comune. 
 
"Am fost numita in aceasta pozitie in septembrie 2017, iar in aceasta perioada am lucrat in Washington, fiind cel 
mai experimentat diplomat de cariera al departamentului pentru Europa. Am vrut foarte mult sa vizitez Romania, 
pentru ca e o tara care are o relatie excelenta cu SUA, cooperam in foarte multe domenii, iar Romania a facut 
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progrese uimitoare", a declarat doamna Millard la o intalnire cu jurnalistii care a avut loc la sediul Ambasadei SUA 
din Bucuresti. 
 
Dupa o perioada tulbure la Departamentul de Stat care a culminat cu decizia presedintelui Donald Trump de a-
l demite pe Rex Tillerson, seful Departamentului de Stat, si de a-l inlocui cu Mike Pompeo, fostul director CIA, 
vizita doamnei Millard reprezinta prima actiune importanta de refacere a puntilor de comunicare intre 
Washington si Bucuresti la toate nivelele, de la cel politic, pana la cel al societatii civile. 
 
Doamna Millard a vorbit despre parteneriatul dintre SUA si tara noastra ca fiind un bun castigat pentru ambele 
parti, remarcand "pozitia strategica foarte buna a Romaniei" in ce priveste asigurarea stabilitatii occidentale. 
 
Trump nu face presiuni pentru mutarea ambasadelor altor state din Tel Aviv la Ierusalim 
 
In ce priveste tensiunea generata intre Guvern si Presedintie de propunerea lui Liviu Dragnea, liderul PSD, si 
sustinuta de premierul Dancila de mutare a ambasadei Romaniei de la Tel Aviv la Ierusalim, doamna Millard a 
declarat ca "discutiile cu oficialii romani pe aceasta tema sunt discutii deschise intre prieteni, iar aceste lucruri nu 
vor afecta parteneriatul strategic dintre Romania si SUA. 
 
Decizia presedintelui Donald Trump de a muta ambasada SUA la Ierusalim este una care are legatura cu situatia 
din teren, dar nu are impact asupra niciunei rezolutii finale. Guvernul meu lucreaza din greu la elaborarea unui 
plan de pace pentru Orientul Apropiat, iar ceea ce doreste Romania sau orice alta tara sa faca in aceasta privinta 
depinde exclusiv de decizia fiecareia". 
 
Aceasta pozitie oficiala a SUA contrazice declaratiile alarmiste facute de Liviu Dragneacare-l acuza pe presedintele 
Iohannis ca pune in pericol relatia cu Statele Unite: "Noi nu putem sa stam indiferenti sa vedem ca niste aventuri 
generate de interesele altora pot pune Romania intr-o situatie de confruntare cu Statele Unite. Eu nu accept asa 
ceva si voi face tot ce-mi sta in putinta legal, constitutional si politic sa prevenim o astfel de atitudine si pozitie". 
 
SUA doresc un parteneriat la fel de bun cu Romania si in ce priveste lupta impotriva coruptiei 
 
Insa atentia SUA e indreptata asupra politicilor anticoruptie pe care Romania le adopta. 
 
"Vom fi alaturi de voi pe drumul reformelor", a spus doamna Millard, "sunt sigura ca veti trece peste aceste 
probleme, iar hotararea voastra de a moderniza tara, de a adopta valorile occidentale se va impune. Din pacate, 
marea provocare pentru Romania este sa faca fata relei vecinatati cu zonele de tensiune create de Rusia prin 
anexarea Crimeii si presiunea pusa pe Ucraina, sa faca fata la comportamentul inacceptabil practicat de Rusia". 
 
In ce priveste problemele legate de coruptie, doamna Millard, reprezentanta Departamentului de Stat al SUA, a 
sustinut ca, in ciuda schimbarilor din fruntea institutiei pe care o reprezinta, "concentrarea absoluta pe 
continuarea procesului de inlaturare a coruptiei din societate nu a suferit nicio modificare si nu exista nici cel mai 
mic semn ca domnul Mike Pompeo ar fi schimbat ceva in aceasta directie. 
 
In fiecare tara regasim un anumit grad de coruptie, dar acest fapt trebuie sa ne faca sa muncim din greu pentru a 
limita acest fenomen si sunt sigura ca noi vom ramane concentrati pe acest obiectiv si speram sa avem un 
parteneriat bun in aceasta privinta aici, in Romania", a tinut sa prezinte doamna Millard punctul de vedere al 
Departamentului de Stat legat de fenomenul coruptiei din Romania. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Datoria publică a crescut în primul trimestru cât în tot anul 2017 
Datoria publică a României a crescut în primele trei luni cu 1,25 miliarde euro, la 34,79 miliarde euro. În 2017 
datoria publică s-a majorat cu 1,235 miliarde euro. 
Datoria publică a României a crescut în ianuarie-martie, faţă de finalul anului trecut, cu 1,25 miliarde euro, la 
34,79 miliarde euro, potrivit datelor publicate luni de Banca Naţională a României (BNR). 
La finalul anului 2017, datoria publică a României a fost de 33,53 miliarde euro, arată datele BNR. Totodată, în 
intervalul ianuarie-martie 2018, datoria externă totală a crescut cu 2,05 miliarde euro faţă de decembrie 2017, 
până la 95,53 miliarde euro. Din aceasta, datoria externă pe termen lung a însumat 69,6 miliarde euro la 31 
martie 2018 (72,9% din totalul datoriei externe), în creştere cu 1,4% faţă de 31 decembrie 2017. Datoria externă 
pe termen scurt a înregistrat la 31 martie 2018 nivelul de 25,93 miliarde euro (27,1% din totalul datoriei externe), 
în creştere cu 4,3% faţă de 31 decembrie 2017. Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 14,2% în 
perioada ianuarie - martie 2018, comparativ cu 23,9% în anul 2017. 
Gradul de acoperire a importurilor de bunuri şi servicii la 31 martie 2018 a fost de 5,4 luni, nivel comparabil cu cel 
de la 31 decembrie 2017. Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea reziduală, 
cu rezervele valutare la BNR la 31 martie 2018 a fost de 84,8%, comparativ cu 87,2% la 31 decembrie 2017. 
Investiţiile directe ale nerezidenţilor în România au însumat 1,378 miliarde euro (comparativ cu 1,137 miliarde 
euro în perioada ianuarie - martie 2017), din care participaţiile la capital (inclusiv profitul reinvestit net estimat) 
au însumat 1,606 miliarde euro, iar creditele intragrup au înregistrat valoarea netă negativă de 228 milioane euro. 
Datoria publică a României a crescut anul trecut cu 1,235 miliarde euro, la 33,53 miliarde euro. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Veşti rele pentru guvernul Dăncilă: Frână puternică în creșterea economică/ Date oficiale 
Produsul intern brut a înregistrat în primul trimestru o creştere de 4% pe seria brută faţă de perioada similară a 
anului trecut, ritm inferior celui din T4 2017, când economia României a avansat cu 6,7%, a anunţat marţi 
Institutul National de Statistica. Ajustat sezonier, PIB s-a majorat cu 4,2% faţă de T1 2017 şi s-a menţinut la acelaşi 
nivel comparativ cu T4 2017, potrivit news.ro. 
Anul trecut, economia românească a crescut cu 6,9%, faţă de 2016. 
În primul trimestru, faţă de acelaşi trimestru din anul 2017, Produsul Intern Brut (PIB) a înregistrat o creştere cu 
4% pe seria brută şi cu 4,2% pe seria ajustată sezonier. 
Comparativ cu trimestrul anterior, PIB-ul s-a menţinut la acelaşi nivel. 
Ca urmare a revizuirii seriei brute prin includerea estimării PIB-ului pentru trimestrul I 2018 în seria trimestrială, 
seria ajustată sezonier a fost recalculată, indicii de volum fiind revizuiţi faţă de a doua variantă provizorie a PIB-
ului pentru trimestrul IV 2017. 
Astfel, potrivit INS, rezultatele trimestrului I 2017, comparativ cu trimestrul IV 2016, au fost revizuite de la 102,0% 
la 102,4%; rezultatele trimestrului II 2017, comparativ cu trimestrul precedent, au fost revizuite de la 101,7% la 
101,6%; rezultatele trimestrului III 2017, comparativ cu trimestrul II 2017, au fost revizuite de la 102,4% la 
102,2%; rezultatele trimestrului IV 2017, comparativ cu trimestrul III 2017, au fost revizuite de la 100,5% la 
100,3%. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Surpriză de proporţii: Fondurile de pensii Pilon II, al căror viitor este pus în discuţie de guvernarea PSD, au 
devenit cel mai mare acţionar al Băncii Transilvania, care poate ajunge numărul 1 în România după achiziţia 
Bancpost 

♦ Cele şapte fonduri de pensii private Pilon II, care administrează banii de pensie ai circa 7,1 milioane de români, 

au investiţii de 1,1 miliarde de lei la Banca Transilvania ♦ NN Pensii este fondul Pilon II cu cea mai mare expunere 
la banca de la Cluj, adică 4,25% din capitalul social.  
 
Cele şapte fonduri de pensii private Pilon II au o participaţie cumulată de 11,6% din capitalul social al Băncii 
Transilvania, cel mai tranzacţionat emitent de la bursa românească, investiţii de aproximativ 1,1 miliarde de lei, 
potrivit datelor din rapoartele pe 2017 ale fondurilor. 
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„Este normal ca fondurile de pensii să ţintească în primul rând companiile româneşti mari. În condiţiile în care nu 
mulţi emitenţi de la bursă îndeplinesc anumite criterii de capitalizare şi lichiditate, vedem aceste deţineri care 
însumează peste 10% în Banca Transilvania“, spune Cristian Tudorescu, managing partner Explore Asset 
Management. 
Fondurile Pilon II fac în prezent subiectul unui scandal politic în contextul în care Executivul a schimbat de mai 
multe ori „arhitectura“ acestora prin reducerea contribuţiilor participanţilor din salariul brut. Potrivit unor 
informaţii apărute în presă, Guvernul intenţionează să diminueze din nou contribuţia, de data aceasta la 0%. Până 
în prezent, reprezentaţii Executivului nu au făcut public un punct de vedere pe acest subiect. „În Pilonul II de 
pensii se acumulează capital autohton. Orice scenariu despre modificarea sau diminuarea anvergurii acestor 
fonduri de pensii are un efect pe termen lung asupra dezvoltării companiilor româneşti, per ansamblu“, spune 
Cristian Tudorescu. 
(Sursa: zf.ro) 
 

 Replica ministrului Transporturilor, după atenţionarea critică a Corinei Creţu cu privire la absorbţia fondurilor: 
Cred că face referire la perioade anterioare 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, a declarat, luni, că, referindu-se la scrisoarea comisarului european Corina 
Creţu, că se referă la perioade anterioare, afirmând că în prezent proiectele pe infrastructură ”sunt la un grad de 
supracontractare pregătită care depăşeşte 200%”. 
”Am văzut această scrisoare, mâine ne vom întâlnire cu toţi antreprenorii care lucrează în infrastructură, atât pe 
rutier, cât şi pe feroviar. Ceea ce este conţinut în scrisoarea doamnei Corina Creţu cred că face referire la perioade 
anterioare exerciţiului pe care îl avem noi în ultimul an. Din perspectiva absorbţiei pe fonduri europene, din POIM, 
infrastructură, nu este singura responsabilă. POIM gestionează şi alte domenii şi probabil că există nişte raţiuni 
pentru care doamna Corina Creţu a făcut acest lucru. Avem grijă ca niciun proiect să nu se blocheze şi sigur că ne 
străduim să ţinem cont de greşelile trecutului, dacă acestea au fost”, a declarat Lucian Şova. 
El a susţinut că nu există riscul de dezangajare. 
”La această oră în gestiunea Ministerului Transporturilor proiecte pe ingfrastructură deja sunt la un grad de 
supracontractare pregătită care depăşeşte 200 %”, a adăugat Şova. 
Comisarul european, Corina Creţu, i-a transmis, pe 25 aprilie, premierului Viorica Dăncilă, miniştrilor Lucian Şova 
şi Rovana Plumb, o scrisoare în care îşi exprima îngrijorarea cu privire la riscul dezangajării fondurilor UE, potrivit 
documentului prezentat, luni, de PNL. 
"Mă adresez dumneavoastră cu privire la situaţia actuală a investiţiilor din domeniul transporturilor, ca parte a 
Programului Operaţional Infrastructură Mare (POIM) pentru perioada 2014-2020. Având în vedere că ne apropiem 
de jumătatea actualei perioade de programare şi că este momentul în care serviciile Comisiei încep pregătirile 
pentru următoarea perioadă de programare, sunt extrem de îngrijorată cu privire la planificarea şi implementarea 
proiectelor de infrastructură de transport care sunt cofinanţate de Fondul de coeziune şi de Fondul european de 
dezvoltare regională (FEDER) în România. (...) În acest sens autorităţile române vor trebui să acorde o atenţie 
deosebită exerciţiilor bugetare pentru doua fază se vor apropia de finalizare iar noile proiecte riscă a fi încă în faza 
de demarare, fără să genereze cheltuielile necesare", afirmă comisarul european pentru politică regională, Corina 
Creţu, în scrisoarea adresată ministrului Transporturilor, Lucian Şova, ministrului Fondurilor Europene, Rovana 
Plumb, şi premierului Viorica Dăncilă. 
Creţu atrage atenţia că până în prezent doar patru noi mari proiecte majore pentru sectorul feroviar au fost 
depuse în intervalul 2014-2018, exprimându-şi îngrijorarea cu privire la faza incipientă în care se află proiectele. 
"Pregătirea şi prezentarea de proiecte noi pentru perioada de programare actuală a fost mult întârziată. Până în 
prezent, numai patru proiecte majore au fost depuse într-un interval de timp de patru ani: tronsonul de cale ferată 
Radna-Gurasada-Simeria (1 306 milioane EUR din Fondul de coeziune, aprobat), autostrada Sebeş-Turda faza II 
(272 de milioane EUR din FEDER, aprobat), autostrada Câmpia Turzii-Ogra-Târgu-Mureş (247 milioane EUR din 
Fondul de coeziune, în curs de evaluare) şi Magistrala 6 a reţelei de metrou din Bucureşti (657 milioane EUR din 
Fondul de coeziune, în curs de evaluare). Recent, autorităţile române au anunţat o listă de proiecte majore de 
transport pe care doresc să le înainteze Comisiei în 2018, printre care: Podul peste Dunăre de la Brăila, DN73 
Braşov-Piteşti (faza a doua), SibiuPiteşti loturile 1 şi 5, eventual, Craiova-Piteşti, autostrada Transilvania şi 
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varianta de ocolire Bacău. Salut faptul că noi proiecte sunt în curs de pregătire spre a fi înaintate Comisiei, dar în 
acelaşi timp îmi exprim îngrijorarea faţă de nivelul scăzut de maturitate al acestora", se mai arată în scrisoare. 
Comisarul european mai precizează că această cauză ţara noastră riscă "dezangajări imediate". 
"Faptul că pregătirea proiectelor este foarte slabă şi prin urmare, concentrată pe un număr limitat de investiţii, 
înseamnă că întârzierile înregistrate în implementarea acestor câteva proiecte ar putea conduce la dezangajări 
imediate în anul respectiv, periclitând astfel nu numai axele prioritare pe transport din cadrul POIM — ţinând cont 
de aşteptările din sfera acestor proiecte şi sumele aflate în joc — cât şi politica de coeziune în România în 
general", potrivit sursei citate. 
În lumina celor relevate în scrisoarea Corinei Creţu către Executiv, PNL solicită demisia imediată a premierului 
Dăncilă şi a celor doi miniştri. 
"Se vede slaba capacitate de a atrage finanţarea pusă la dispoziţia ţării noastre prin programul 2014-2020, 1,5 
miliarde euro alocate România pentru sectorul transporturilor. Sunt convins că se află de două săptămâni pe 
masa celor doi miniştri, dar nu a fost făcută publică. Tonul acestei scrisori e unul imperativ pentru autorităţile de 
la Bucureşti. Spun foarte clar vom că pierde bani pentru infrastructură pentru că autorităţile nu sunt capabile să 
preagătească proiectele. Noi îi cerem doamnei Viorica Dăncilă să-şi depună mandatul din fruntea Executivului, iar 
cu ea să plece şi cei doi miniştri Lucian Şova şi Rovana Plumb. Eşecul nu mai poate fi tolerat", a spus deputatul PNL 
Lucian Bode, preşedintele Comisiei pentru transporturi şi infrastructură din Camera Deputaţilor, în conferinţa de 
presă de luni în care a fost prezentată scrisoarea Corinei Creţu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Avocatul Poporului va realiza un raport privind prevenirea şi combaterea violenţei domestic 
Avocatul Poporului va realiza un raport special privind prevenirea şi combaterea violenţei domestice, pe care îl va 
prezenta public în toamna acestui an, ce va conţine şi o serie de propuneri de modificări legislative, a anunţat 
conducerea instituţiei, într-o întâlnire cu organizaţiile neguvernamentale din domeniu. 
 
Potrivit unui transmis luni AGERPRES, viitorul raport va fi elaborat împreună cu Asociaţia Necuvinte. 
 
"Dl Molnar Zsolt, adjunct al Avocatului Poporului, (...) a subliniat că raportul va conţine, între altele, şi propuneri 
de modificare a legislaţiei privind problematica violenţei domestice. El şi-a exprimat, totodată, speranţa că 
documentul va contribui la eliminarea lacunelor din domeniu şi va aduce schimbări pozitive în problematica 
prevenirii şi combaterii violenţei domestice", se arată în comunicatul citat. 
 
Reprezentanţii organizaţiilor neguvernamentale au prezentat, în cadrul întâlnirii, problemele cu care se confruntă, 
printre acestea numărându-se colectarea de date privind violenţa domestică, solicitate instituţiilor şi autorităţilor 
publice în baza Legii 544/2001, date pe care le consideră "incomplete şi cu un grad mare de generalitate". 
 
De asemenea, reprezentanta Asociaţiei Necuvinte, Ana-Maria Apopei, şi-a exprimat nemulţumirea în privinţa 
faptului că datele statistice obţinute de la instituţii diferite, dar care privesc aceeaşi problematică, sunt 
"discordante". 
 
"A fost abordată şi problema legislaţiei în domeniul violenţei domestice, care va trebui îmbunătăţită, cei prezenţi 
atrăgând atenţia că există mai multe proiecte de modificare şi completare a mai multor acte normative, care se 
află de prea mult timp în procedură parlamentară", se mai arată în comunicat. 
 
În cadrul întâlnirii, la care au mai participat, printre alţii, Andreea Bragă de la Centrul Filia şi Mihail Popescu din 
partea GRADO, două asociaţii membre ale Reţelei pentru prevenirea şi combaterea violenţei împotriva femeilor, 
Avocatul Poporului, Victor Ciorbea, a exprimat deschiderea instituţiei pe care o conduce către colaborarea cu 
organizaţiile neguvernamentale şi a insistat asupra extinderii nivelului tematic al colaborării, precizează sursa 
citată.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Raed Arafat: Mutarea în noul sediu al dispeceratului integrat SMURD - Ambulanţă - ISU din Capitală se va face 
în maximum 10 zile 
Şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, Raed Arafat, a anunţat, luni, că dispeceratul integrat SMURD - 
Ambulanţă - ISU din Bucureşti este aproape gata, iar mutarea în noul sediu se va face în cel mult zece zile. 
"Avem o clădire ultramodernă, despre care pot să spun că suntem în finalul pregărilor pentru mutare acolo. S-a 
terminat partea cu firele, a mai rămas un singur lucru de făcut, într-o săptămână, maximum 10 zile clădirea este 
gata pregătită pentru a deservi Bucureşti şi Ilfov prin dispecerat integrat. Sper să nu treacă luna iunie până nu 
vedeţi această clădire chiar funcţională şi în serviciul populaţiei din Bucureşti. Se finalizează chiar ultimul lucru 
nişte panouri absorbante de sunet, când sunt telefoanele la pupitru să nu deranjeze pe ceilalţi. Noi ne aşteptăm 
ca în luna iunie să ne mutăm, nu există niciun motiv care să întârzie mutarea", a declarat secretarul de stat, Raed 
Arafat. 
Discuţiile pe marginea înfiinţării unui dispecerat integrat la nivelul ISU Bucureşti-Ilfov au început în urmă cu mai 
bine de noi ani. Atunci reprezentanţii instituţiei şi-au exprimat dorinţa de a organiza la nivelul Capitalei un centru 
integrat pentru managementul situaţiilor de urgenţă în interiorul căruia reprezentanţii instituţiilor cu atribuţii în 
gestionarea situaţii de urgenţă să se strângă pentru a discuta şi lua măsuri în cazul unor accidente sau calamităţi. 
La sugestia secretarului de stat, Raed Arafat, funcţionalitatea clădirii aflată în cartierul Cotroceni a fost regândită 
în scopul înfiinţării unui dispecerat integrat. 
"Nevoia de a avea un dispecerat integrat vine din dorinţa de a răspunde într-un timp cât mai scurt la nevoile 
populaţiei în cazul unor situaţii de urgenţă, spune Arafat: "O să avem pompierii cu SMURD, Serviciul de 
Ambulanţă, un ofiţer de legătură cu Poliţia, cu Jandarmeria, Gazele, Electricitatea. Toată lumea a spus că se mută. 
Facem un regulament. În interesul cetăţenilor din Bucureşti şi Ilfov este clar că acest dispecerat este obligatoriu să 
funcţioneze, aduce toate resursele la un loc, se pot manageria la un loc, în caz de accident în masă, asta era 
concluzia noastră după Colectiv, este nevoie de o coordonare generală care să fie de la acelaşi punct". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Spitalul de Copii Victor Gomoiu din Capitală a fost inaugurat la şase ani de la începerea lucrărilor  
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, împreună cu premierul Viorica Dăncilă şi cu ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, au 
inaugurat, luni, Spitalul de Copii "Victor Gomoiu" din Bucureşti, după şase ani de la demararea lucrărilor. Întreaga 
investiţie s-a ridicat la 48 de milioane de euro. 
"La preluarea mandatului, acum doi ani de zile, această clădire era mai mult o carcasă lângă spitalul vechi de copii 
"Victor Gomoiu" care a fost construit acum 90 de ani. Ne-am dorit cu toţii să avem un spital nou de copii în 
Capitala României. Această construcţie a demarat în 2012, dar, din nefericire, din cauza unor probleme şi 
neînţelegeri, s-au sistat lucrările în anul 2014. La preluarea mandatului, a trebuit să reluăm lucrările aproape de la 
0 în această clădire şi de asemenea, ea să devină funcţională în sensul dotării cu apartura de ultimă generaţie", a 
declarat Gabriela Firea la inaugurarea unităţii spitaliceşti. 
Edilul a precizat că investiţia totală se ridică la 48 de milioane de euro şi, în acest moment, sunt funcţionale toate 
secţiile care au fost mutate din vechiul spital. 
"Într-o perioadă scurtă, vor fi dotate şi secţiile care au fost construite în plus faţă de ceea ce avea ca dotare 
vechiul spital. Vor fi şi secţii noi, practic, pacienţii din Bucureşti şi din întreaga ţară se vor putea trata aici, mă refer 
la ORL, cardiologie, la hematologie, neurologie, ortopedie. Pe vechiul amplasament al spitalului Victor Gomoiu, 
PMB va demara construirea unui centru de excelenţă în oncologie pediatrică precum şi alte câteva secţii 
deficitare, de asemenea, a unui minihotel pentru părinţii copiilor care vor fi operaţi şi trataţi. Apartura din acest 
spital, inclusiv din cele 10 săli de operaţii, este de nivel european", a adăugat Gabriela Firea. 
Prezentă la evenimentul de inaugurare, premierul Viorica Dăncilă a menţionat că îşi doreşte finalizarea proiectul 
Spitalului Metropolitan, dar şi construcţia celor trei spitale regionale. 
"Am vizitat spitalul şi am rămas impresionată atât de dotările din spital, dar şi de cadrele medicale, de toţi care 
lucrează aici şi care pun suflet în a trata copii şi a folosi aparate de înaltă generaţie. Sper să inaugurăm cât mai 
multe spitale, mai multe obiective. Sunt convinsă că veţi duce la bun sfârşit şi Spitalul Metropolitan, iar la nivel 
naţional vom duce la bun sfârşit cele trei spitale regionale pe fonduri europene, dar şi cele cinci spitale regionale 
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pe care sperăm şi avem certitudinea că el vom realiza prin parteneriat public-privat şi nu în ultimul rând Spitalul 
Republican", a subliniat premierul României. 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a precizat că noua unitate sanitară îndeplineşte toate standardele unui spital la 
nivelul anului 2018. 
"Întotdeauna m-am gândit cu aş vrea să arate un spital pentru copii, un spital care să răspundă tuturor nevoilor 
din punct de vedere medical, cât şi să placă, pentru că ştim foarte bine că micuţii pacienţi sunt pretenţioşi şi puţin 
supăraţi când ajung într-un spital. Acest spital arată exact aşa cum trebuie să arate un spital pentru copii. Este un 
spital dotat cu aparate performante şi pot să vă spun că am fost foarte impresionată de ceea ce am văzut aici în 
secţia de pediatria generală, în ceea ce se pregăteşte în secţia de cardiologie, ortopedie. Am văzut două dintre 
sălile de operaţie, arată exact aşa cum trebuie să arate sălile de operaţie la nivelul anului 2018", a adăugat Pintea. 
Structură organizatorică: 3 secţii clinice de pediatrie, 1 secţie de neurologie pediatrică, 1 secţie clinică de chirurgie 
pediatrică, 1 secţie clinică de ortopedie pediatrică, 1 secţie de ATI, compartiment ORL, compartiment reabilitare 
medicală, compartiment dermatologie pediatrică. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 OMS vrea eliminarea grăsimilor trans în următorii 5 ani 
500.000 de oameni mor în fiecare an din cauza grăsimilor folosite în sistem industrial pentru prăjit. Organizaţia 
Mondială a Sănătăţii susţine că acestea cresc semnificativ riscul bolilor de inimă şi vrea eliminarea lor în următorii 
cinci ani. Acest tip de compuşi - cunoscuţi drept găsimi trans - se găsesc în multe produse alimentare, de exemplu 
în chipsuri, biscuiţi, prăjituri, margarina parţial hidrogenată. Sunt, de asemenea, folosite în restaurantele fast-
food. 
 Tedros Adhanom Ghebreyesus, director general OMS: Acestea sunt ieftine şi uşor de folosit, fapt ce le face 
populare în rândul producătorilor. Dar grăsimile trans sunt responsabile pentru mai mult de jumătate de milion 
de decese în lume, în fiecare an, mai ales în ţările cu nivel de trai scăzut sau mediu. 
Tom Frieden, preşedintele iniţiativei pentru sănătate "Resolve": Zilele grăsimilor trans sunt numărate. Guvernele 
au acum instrumentele, ştiinţa şi responsabilitatea de a-şi proteja cetăţenii de aceste substanţe toxice înlocuind 
grăsimile trans artificiale cu grăsimi şi uleiuri mai sănătoase. Înlocuirea grăsimilor trans cu uleiuri sănătoase va 
salva, potrivit estimărilor, cel puţin 10 milioane de vieţi în 25 de ani după eliminarea lor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 România ar putea găzdui un proiect CERN privind iradierea tumorilor canceroase, după ce Grecia a refuzat 
programul de cercetare 
Grecia a refuzat să găzduiască o Unitate de Iradiere a Tumorilor Canceroase, proiect dezvoltat de Organizaţia 
Europeană pentru Cercetare Nucleară (CERN), astfel că România, Albania, Bulgaria sau Muntenegru ar putea 
găzdui centrul de cercetare, informează presă elenă. 
Evangelos Gazis, profesor de fizică a particulelor la Universitatea Naţională Tehnică de la Atena şi membru al 
Comitetului Ştiinţific CERN, a declarat pentru cotidianul grec Kathimerini că Grecia a refuzat să investească în 
găzduirea unităţii CERN, informează portalul de ştiri GreekReporter. 
Unitatea cuprinde un sistem de iradiere cu fascicule de protoni a tumorilor canceroase, cu rezultate extraordinare 
în cazul cancerelor primare, întrucât "ţinteşte centrul" tumorii, distrugând-o complet şi lăsând intacte celulele 
sănătoase din jurul ei. 
Unitatea va fi găzduită de o ţară din zona Balcanilor care îşi asumă investiţia în acest proiect, aceasta urmând să 
aibă exclusivitatea utilizării acestei unităţi pentru toate statele din Peninsula Balcanică, Africa de Nord şi posibil 
Turcia. Valoarea investiţiei nu depăşeşte 100 de milioane de euro. 
Astfel de unităţi sunt active de mai mulţi ani în Austria, Belgia, Franţa, Germania, Elveţia, Spania, Italia, Marea 
Britanie, Norvegia, Suedia, Polonia, SUA, Canada, Coreea de Sud, Ungaria, Cehia şi Slovacia. 
Kostas Fotakis, adjunct al ministrului pentru Cercetare şi Inovaţie, a declarat că "valoarea unei astfel de investiţii 
este ridicată, cuplată cu stadiul experimental de eficacitate şi aplicabilitatea limitată a acestei metode". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Educaţiei - invitat marţi la Comisia de învăţământ a Camerei Deputaţilor 
Ministrul Educaţiei, Valentin Popa, este invitat să participe marţi la Comisia pentru învăţământ a Camerei 
Deputaţilor la o dezbatere pe tema Strategiei MEN, scrie agerpres.ro.  
 
Popa este invitat să îşi expună punctele de vedere în legătură cu o serie de teme legate de Strategia ministerului 
pe care îl conduce, între acestea fiind: măsuri şi demersuri pentru organizarea eficientă a examenelor naţionale - 
sesiunea 2018; abandonul şcolar - evoluţii şi soluţii; finanţarea olimpiadelor naţionale şi internaţionale; 
posibilitatea şi oportunitatea unui prag al mediilor în vederea admiterii în liceu.  
 
De asemenea, ministrul va mai fi întrebat în legătură cu situaţia repartizării locurilor finanţate de la bugetul de 
stat, distinct pentru fiecare ciclu de studii universitare (licenţă, master, doctorat) pentru anul universitar 2018 - 
2019. Argumente, criterii, precizări şi comparaţii cu anii anteriori, potrivit site-ului Camerei Deputaţilor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Atenție! Toți șoferii sunt vizați! Se vor aplica cinci schimbări legislative, începând de duminică 
Mare atenție! Toți conducătorii auto sunt vizați! Cinci schimbări radicale se aplică de duminică, 20 mai. Unele 
dintre acestea vizează oamenii de afaceri, iar altele, persoanele fizice. 
Începând cu data de 20 mai, procedura de notificare a schimbării proprietarului unei mașini se va modifica. De 
asemenea, vor apărea noi reguli la verificarea transportatorilor rutieri. 
Mai mult, se vor petrece și unele schimbări în privința la inspecției tehnice periodice (ITP). 
În momentul în care cumpără o mașină la mâna a doua, noul proprietar va fi obligat să anunțe autoritățile în 90 
zile, în loc de 30 de zile, cum este în prezent. În caz contrar, poate primi amenzi de până la 2.900 de lei. 
Cinci modificări importante ce vor avea loc în această duminică 
1. Cumpărătorii mașinilor second-hand vor risca amendarea dacă nu anunță tranzacțiile 
Atunci când se schimbă proprietarul unei mașini, Codul rutier va stabili, începând cu data de 20 mai 2018, o 
perioadă mai mare în care noul proprietar să fie obligat să notifice autorităților tranzacția – 90 de zile, în loc de 30 
de zile, cum este acum. În lipsa notificării, înmatricularea automobilului va fi suspendată automat, astfel că 
persoana care va circula cu acesta va risca o amendă de până la 2.900 de lei, precizează avocatnet.ro. 
2. Înmatricularea autoturismelor, suspendată automat la expirarea ITP-ului 
Tot din 20 mai, expirarea ITP-ului unui autoturism va echivala cu suspendarea automată a înmatriculării. Astfel, 
șoferii care vor circula în continuare cu respectivul automobil vor risca o amendă pentru lipsa ITP-ului valabil și 
una pentru condusul în timpul suspendării înmatriculării, totalul putând să ajungă la 5.800 de lei. 
3. Mașinile vor trece de ITP doar cu defecte mici 
În urma fiecărei verificări tehnice, autovehiculele vor trece de inspecție doar dacă au, în cel mai rău caz, defecte 
mici, potrivit unei alte noutăți legislative care se va aplica de duminică. Practic, categorizarea deficiențelor în 
minore, majore și periculoase va reprezenta o noutate pentru legislația ITP de la noi. 
4. Transportatorii rutieri, controlați în funcție de cât de bune sunt vehiculele pe care le folosesc 
Companiile de transport rutier de mărfuri și de persoane vor fi clasificate de autorități, începând din 20 mai 2018, 
în funcție de gradul de risc al vehiculelor pe care le folosesc. Astfel, transportatorii încadrați la risc ridicat vor fi 
controlați mai des și mai riguros. 
5. Stațiile ITP vor trebui să-și înregistreze video activitatea 
A cincea schimbare majoră din domeniul auto face referire la stațiile ITP. De duminică, acestea vor fi obligate mai 
nou să-și înregistreze video activitatea desfășurată. Măsura ar fi trebuit să se aplice de ceva timp, însă a fost 
amânată de autorități. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Senatul a DECIS: modificări importante la sistemul local de transport 
Senatul a adoptat luni un proiect legislativ care vizează o mai bună funcţionare a serviciului de transport public 
local, prin emiterea de licenţe de traseu de către autoritatea judeţeană de transport şi extinderea valabilităţii 
acestora, care să asigure amortizarea mijloacelor de transport. 
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Proiectul a fost adoptat cu 63 de voturi "pentru", un vot "împotrivă" şi 20 de abţineri.  
 
"Propunerea legislativă are în vedere emiterea licenţelor de traseu pentru programul judeţean transport 
persoane prin curse regulate, de către autoritatea judeţeană de transport, pentru o mai bună gestionare şi 
urmărire a parcului auto - vechime, licenţiere etc., precum şi încasarea taxei de emitere a licenţei de traseu şi a 
caietelor de sarcini de către consiliile judeţene, luând în considerare şi costurile privind gestionarea, urmărirea, 
armonizarea şi efectuarea unor studii de specialitate. De asemenea, extinderea valabilităţii licenţei de traseu pe o 
perioadă de timp care să asigure amortizarea mijloacelor de transport în activitatea de transport public local şi 
judeţean este un al treilea obiectiv care s-ar putea realiza prin această propunere", se arată în expunerea de 
motive a proiectului de lege iniţiat de parlamentari PSD.  
 
Conform proiectului, prin propunerea legislativă de modificare a Legii nr. 92/2007 privind serviciile de transport 
public local se propune înlocuirea sintagmei "asociaţii de dezvoltare comunitară" cu sintagma "asociaţii de 
dezvoltare intercomunitară" pentru extinderea atribuţiilor şi responsabilităţilor şi către asociaţiile de dezvoltare 
intercomunitară.  
 
Textul actului normativ mai prevede că pentru buna funcţionare a serviciului de transport public local de 
persoane şi de mărfuri trebuie respectate o serie de principii: promovarea concurenţei între operatorii de 
transport, accesul egal şi nediscriminatoriu al transportatorilor autorizaţi, respectarea drepturilor şi intereselor 
acestora, utilizarea eficientă a fondurilor publice în activitatea de administrare sau executare a serviciului de 
transport public local existent.  
 
Legea nr. 92/2007 privind serviciile de transport public local, cu modificările şi completările ulterioare, are ca 
obiect stabilirea cadrului juridic privind înfiinţarea, organizarea, exploatarea, gestionarea şi controlul serviciilor de 
transport public în toate localităţile ţării: comune, oraşe, municipii şi judeţe.  
 
Senatorul PMP Gabi Ionaşcu a evidenţiat câteva lucruri care ar fi trebuit "mai atent" reglementate de către 
iniţiator.  
 
"Este de apreciat faptul că de data aceasta apar asociaţiile intercomunitare, dar dacă ne uităm la finanţarea 
subvenţiei regula nu este stabilită şi atunci va trebui să reglementăm şi cotele de subvenţie în cadrul asociaţiei 
intercomunitare. Din textul care ni s-a prezentat, aspectele de natură calitativă a transportului de persoane este 
insuficient reglementat şi în legea iniţială, dar şi în proiectul de lege, şi mă refer la capacitatea de transport, 
condiţiile de confort, dispecerizarea, chiar şi autogările. Condiţiile de reziliere a contractului de concesiune pentru 
prima dată sunt specificate în lege, cât şi retragerea licenţei, ceea ce este foarte important, dar nu sunt stabilite 
criteriile pe baza cărora să faci această reziliere şi retragerea licenţei, pentru că licenţa de transport este dată de o 
altă instituţie, în prezent a statului. Denunţarea contractului de delegare a gestiunii se înscrie în acelaşi demers, 
dar nu ştim care sunt obiectivele de denunţare. Un al cincilea subiect, este vorba de autoritatea de autorizare, 
care este compartimentul sau serviciul specializat de transport local din subordinea Primăriei. Fraza este inexactă, 
este vorba de compartimentul din cadrul aparatului de specialitate al primarului sau preşedintelui, asta ar fi 
formularea corectă, dar cred că este o suprapunere peste atribuţiile instituţiilor statului", a explicat Ionaşcu.  
Proiectul face parte din categoria legilor ordinare, Senatul fiind prima Cameră sesizată. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 România va participa la summitul de la Sofia dintre UE și țările din Balcanii de Vest: Extinderea Uniunii este 
EXCLUSĂ 
Extinderea blocului comunitar nu este o opţiune populară în UE în acest moment, a declarat ministrul sârb pentru 
integrare europeană, Jadranka Joksimovic, adăugând că summitul UE-Balcanii de Vest programat joi la Sofia nu se 
va concentra pe extindere, ci pe "conectivitate" regională, informează luni agenţia Tanjug. 
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Ea a precizat, pentru Prva TV, că Serbia va participa la summit, în timp ce Pristina va fi reprezentată în temeiul 
acordurilor regionale privind reprezentarea - cu un nume de persoană sau cu o menţiune sub un asterisc, ca semn 
al statutului de neutralitate al Kosovo, scrie agerpres.ro. 
Ministrul sârb a adăugat că nu se aşteaptă la oferte concrete şi promisiuni pentru regiunea Balcanilor de Vest, iar 
faptul că Serbia vede integrarea europeană din perspectiva conectivităţii regionale - şi nu a extinderii - se află pe 
agenda oficială. 
"Conectivitatea este pentru noi o modalitate de a deveni mai competitivi pe piaţa europeană şi o parte 
funcţională a UE într-o zi, dar subiectul extinderii nu este pe ordinea de zi", a precizat Joksimovic. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vladimir Putin: Republica Moldova a primit statutul de observator în Uniunea Economică Eurasiatică (UEE) 
Liderii statelor membre ale Uniunii Economice Eurasiatice (UEE) au au convenit să acorde Republicii Moldova 
statutul de observator, a anunţat preşedintele rus Vladimir Putin, în cadrul şedinţei Consiliului Suprem Economic 
Eurasiatic de la Soci, informează site-ul agenţiei de ştiri Tass. Uniunea Economică Eurasiatică (UEE) 
Ne aşteptăm că în calitate de observator, Republica Moldova va participa activ la activităţile uniunii noastre, a 
afirmat Putin, adăugând că organizaţia este "pregătită să ia în considerare cereri din partea altor state interesate, 
în special din partea vecinilor noştri din CSI (Comunitatea Statelor Independente, n.red)". 
Prezent la Soci, preşedintele moldovean Igor Dodon a declarat că "este o zi importantă, un moment istoric – 
Republica Moldova a primit oficial statutul de observator în cadrul Uniunii Economice Eurasiatice", relatează 
Radio Europa Liberă. 
Totodată, preşedintele Igor Dodon a discutat cu omologul său rus Vladimir Putin. "Am constatat un dialog foarte 
bun la nivel de preşedinţi, spre deosebire de contactele deloc productive la nivel de guverne", a scris Igor Dodon 
pe pagina sa de Facebook. Cu aceeaşi ocazie preşedintele moldovean a anunţat că va participa la Forumul 
Economic Mondial ce va avea loc la Sankt-Petersburg, în perioada 24-26 mai. 
Din Uniunea Economică Eurasiatică fac parte Rusia, Belarus, Kazahstan, Armenia şi Kîrgîzstan. Mongolia şi 
Tajikistan au anunţat intenţiile de a adera la UEEA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ceremonie de inaugurare a ambasadei SUA în Ierusalim. Trump: Israelul are dreptul de a stabili care este 
capitala sa/ VIOLENŢE la frontiera Fâşiei Gazei cu Israelul. REACŢIA Casei Albe/ UPDATE: Cel puţin 55 de morţi şi 
mii de răniţi 
Statele Unite inaugurează, luni, noul sediu al ambasadei din Israel, mutat din Tel Aviv în Ierusalim, în contextul 
protestelor extrem de violente soldate cu zeci de morţi şi sute de răniţi. Cel puţin 55 de palestinieni au fost ucişi, 
iar câteva mii au fost răniţi în confruntările cu armata israeliană produse luni în cursul protestelor, relatează site-
ul Ynetnews.com şi cotidianul Times of Israel. 
Preşedintele SUA, Donald Trump, a transmis, cu ocazia inaugurării ambasadei americane din Ierusalim, un mesaj 
video în care susţine că menţine angajamentul soluţionării conflictului israelo-palestinian, relatează cotidianul 
Times of Israel. 
"Israelul este o naţiune suverană şi, ca orice naţiune suverană, are dreptul de a stabili care este capitala sa. 
Mutarea ambasadei SUA la Ierusalim era aşteptată de mult timp", a declarat Donald Trump. 
"Statele Unite menţin în totalitate angajamentul facilitării unui acord de pace" între israelieni şi palestinieni. 
"Oraşul Ierusalim şi întreaga naţiune reprezintă un testament al spiritului indestructibil al poporului evreu", a 
afirmat Donald Trump. 
"Este o zi mare pentru Israel", a transmis anterior preşedintele SUA, Donald Trump, prin Twitter. 
Liderul american a amplificat tensiunile prin decizia de mutare a sediului ambasadei SUA de la Tel Aviv la 
Ierusalim, dar nu este prezent la ceremonia de inaugurare a noii reprezentanţe diplomatice. 
Preşedintele SUA, Donald Trump, a anunţat în decembrie 2017 decizia controversată de a considera oraşul 
Ierusalim drept capitala Israelului şi, implicit, de a muta acolo ambasada SUA. Decizia lui Donald Trump a fost 
criticată dur de Autoritatea Palestiniană, de Liga Arabă, de numeroase ţări musulmane, de Adunarea Generală 
ONU, Uniunea Europeană şi Rusia. 
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Ulterior, pe fondul criticilor, preşedintele SUA a încercat să îşi nuanţeze poziţia privind statutul Ierusalimului, 
refuzând să excludă posibilitatea împărţirii oraşului şi explicând că israelienii şi palestinienii trebuie să stabilească 
frontierele în oraş. Liderul de la Casa Albă a transmis Israelului că pacea necesită "compromisuri dure". 
Israelul consideră oraşul Ierusalim drept capitala sa eternă şi indivizibilă, potrivit terminologiei utilizate de liderii 
politici israelieni. Autoritatea Palestiniană vrea ca Ierusalimul de Est să devină capitala viitorului stat palestinian. 
Israelul a anexat Ierusalimul de Est, dar marile puteri şi Naţiunile Unite nu recunosc suveranitatea israeliană 
asupra întregului oraş, subliniind că zonele trebuie negociate. Statele Unite sunt prima naţiune care îşi mută 
ambasada în Israel la Ierusalim. Decizia lui Donald Trump privind Ierusalimul a fost criticată dur de Autoritatea 
Palestiniană, de Liga Arabă, de numeroase ţări musulmane, de Uniunea Europeană şi Rusia. 
UPDATE: 41 de morţi, mii de răniţi în cursul protestelor faţă de mutarea ambasadei SUA la Ierusalim 
În acelaşi timp, zeci de mii de palestinieni participă la protestele desfăşurate la frontiera Fâşiei Gaza cu Israelul. 
Un militar israelian a fost rănit în confruntările produse luni. 
Protestatarii au incendiat anvelope auto şi au aruncat cu pietre spre militarii israelieni. 
Potrivit autorităţilor palestiniene, 41 protestatari au fost ucişi, iar sute au fost răniţi în confruntările produse în 
zonele Khan Younis şi Jabalia. 
Protestele se desfăşoară în timp ce la Ierusalim este inaugurat noul sediu al ambasadei Statelor Unite din Israel. 
Autoritatea Palestiniană: Mutarea ambasadei SUA la Ierusalim încalcă reglementările internaţionale 
Decizia Statelor Unite de mutare a ambasadei din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim reprezintă o acţiune "arogantă" 
şi o încălcare a rezoluţiilor Consiliului de Securitate ONU, acuză Ministerul de Externe al Autorităţii Palestiniene, 
conform agenţiei de presă Wafa. 
"Administraţia SUA acţionează în mod arogant, sfidând drepturile palestinienilor. Statutul oraşului Ierusalim 
trebuie determinat doar în conformitate cu reglementările internaţionale", transmite Ministerul palestinian de 
Externe. 
"În contextul în care poporul palestinian comemorează 70 de ani de la catastrofa pierderii teritoriilor, de la 
negarea drepturilor, de la nedreptate, Administraţia SUA a insultă în plus aceste răni în Ierusalim, sfidând dreptul 
internaţional şi respingând rezoluţiile Consiliului de Securitate ONU relevante pentru drepturile palestinienilor, în 
principal pentru cele asupra Ierusalimului", precizează instituţia. 
Administraţia Trump atribuie mişcării Hamas responsabilitatea pentru violenţele din Fâşia Gaza 
Administraţia Donald Trump a atribuit mişcării islamiste palestiniene Hamas responsabilitatea pentru violenţele 
produse la frontiera Fâşiei Gaza cu Israelul, argumentând că statul evreu are dreptul să se apere, relatează site-ul 
agenţiei Reuters. 
"Nu există nicio justificare pentru comportamentul lipsit de inteligenţă şi pentru cinismul de care a dat dovadă 
mişcarea Hamas prin îndemnul adresat oamenilor de a se implica în violenţe care îi expun riscurilor teribile. 
Israelul are dreptul de a se apăra", a declarat un oficial de la Casa Albă citat de site-ul agenţiei Reuters. 
Zeci de palestinieni au fost ucişi miercuri în cursul protestelor faţă de mutarea sediului ambasadei SUA din Israel 
de la Tel Aviv la Ierusalim. Conform bilanţului anunţat luni seară, 55 de protestatari au fost ucişi, iar mii au fost 
răniţi în confruntări cu armata israeliană. 
(Sursa: Mediafax) 
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